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سرویس سیاسی-
روزنامه سازندگی در مطلبی به نقل از حسن مرعشی، سخنگوی حزب کارگزاران نوشت:»امضای سند همکاری درازمدت 

میان ایران و چین، اگرچه یک اتفاق مهم به شمار می رود اما چندان با استقبال عمومی مواجه نشد.«
سخنگوی حزب کارگزاران در قامت سخنگوی ملت! به سند همکاری ایران و چین پرداخته و ادعا کرده که مردم از 

قرارداد ایران و چین خوشحال نیستند.
وی در ادامه نوشته است: »نمی توانیم نارضایتی عمومی از نحوه مدیریت کشور، از سیاست ها و اعمال حاکمیت های 
یک جانبه را نادیده بگیریم و به توسعه فکر کنیم. ببینید در ماه ها و سال های گذشته چه برخوردی با خواسته های مردم 
صورت گرفته است! در ایران شخصیتی به نام استاد شجریان داشتیم که بخش قابل توجهی از جامعه از صدای ایشان لذت 
می برند و او را دوست دارند. اما صداوسیما به غلط سال هاست که صدای شجریان را پخش نمی کند. از آن ساده تر چهره ای 
به نام عادل فردوسی پور داریم که یک برنامه فوتبالی داشت.... اما حالا به هر دلیلی رنجشی به وجود آمده و مانع از پخش 

برنامه او می شود.«
در ادامه مطلب آمده است: »اگر در تمام دنیا بگردید نمی توانید افرادی را در یک حاکمیت پیدا کنید که این گونه با 

خواسته های حتی غیرسیاسی و ساده مردم خودش این چنین لجوجانه برخورد کند.«
مدعیان اصلاحات به جای آنکه به انتقاد از دولت بپردازند نوک حملات خود را به سمت صداوسیما نشانه رفته اند. نکته 
قابل تأمل این است که اصلاح طلبان و هواداران دولت تدبیر و امید در حالی سعی می کنند بر مطالبات مردمی، نعل وارونه 
زده و فردوســی پور و شــجریان را جزو مطالبات ملت ایران جا بزنند که سال هاســت کمر مردم زیر بار تورم و گرانی های 

چند صددرصدی در حوزه مسکن و خودرو و ارز و سکه خم شده و در صف مرغ و تخم مرغ و روغن روزگار می گذرانند.
پمپاژ سناریوی گام به گام آمریکا در ارگان دولت و تحریف سیاست قطعی نظام

روزنامه دولتی ایران دیروز طی گزارشی با فریبکاری آشکار و تحریف سیاست قطعی نظام درباره رفع تحریم  ها، ابتدا 
سیاست گام به گام را مردود اما سپس تأیید کرد و گام به گام را همان سیاست قطعی لغو یکباره تحریم ها جا زد.

در این گزارش آمده اســت: »به نظر می رســد، از یک ســو آمریکا می کوشد سناریوی»گام به گام« را به معنای اقدام 
همزمان دو کشور جهت لغو تحریم ها و اجرای تعهدات هسته ای ایران به بحث بگذارد. طرحی که می کوشد با تدوین یک 
نقشه راه، جزئیات مراحل بعدی و اقدامات همزمان طرفین را طراحی کند. اما این برنامه که در برخی موضوعات همچون 
شیوه و زمان رفع تحریم ها با آنچه سیاستمداران ایرانی به آن می اندیشند، تفاوت دارد. چنانکه احتمال می رود بر خلاف 
تاکید ایران بر رفع یکجای تحریم ها طرف آمریکایی در طرح خود این موضوع را به فرایند اقدام همزمان منوط کند که این 

خود به یکی از مباحث چالش برانگیز میان مقام های مذاکره کننده تبدیل خواهد شد«.
»در واکنش به این طرح که ابعادی از آن در رســانه های آمریکایی مطرح شــده است، نخستین موضعگیری را سعید 
خطیب زاده، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران مطرح کرده است. او دیروز در نشست خبری خود گفته: »مسیر، روشن 
اســت. تحریم های ایالات متحده تماما باید برداشته شود، راستی آزمایی شود و بعد جمهوری اسلامی ایران اقدام خود را 
انجام می دهد. به تعبیر دیگر ما تنها یک گام داریم نه گام به گام و این یک گام هم شامل برداشته شدن همه تحریم های 
ایالات متحده است و در مقابل، ایران آمادگی دارد اقدامات جبرانی خود را که به خاطر نقض پیمان طرف های مقابل بوده، 

متوقف کند و به عقب برگردد.«
ارگان دولت در ادامه ذیل میان تیتر »نقشه تهران« آورده است: »این موضع سخنگوی وزارت خارجه کشورمان اشاره 
به طرحی دارد که ایران در نظر دارد در قالب یک بسته پیشنهادی ذیل برنامه »اقدام در برابر اقدام« در مذاکرات وین مطرح 
کند. یعنی مقام های ایرانی پیشاپیش به جای تن دادن به پیشنهادی که می تواند به عنوان یک موضوع اصلی محور چانه 
زنی های بیشتر در مذاکرات باشد، رویکرد پیشنهادی خود را به بحث خواهند گذاشت. بر اساس این طرح، برداشتن گامی 
از سوی آمریکا و تایید ایران پس از راستی آزمایی آن، می تواند دو کشور را به نقطه آغاز برجام بازگرداند. به این معنا که 
ایران باید اطمینان حاصل کند که امضای لغو آمریکا روی کاغذ نمانده و ثمرات آن برای کشورمان در صحنه میدان پدیدار 
شود. تنها در این صورت است که ایران هم بلافاصله یک گام به عقب باز می گردد و متناسب با اقدام آمریکا اجرای بخشی 
از تعهدات برجامی اش را از سر می گیرد. نمایان شدن نتایج مثبت یک اقدام آمریکا می تواند ضمن اعتماد سازی دوباره، به 

تدریج دو کشور را به نقطه عزیمت در حل مسئله هسته ای بازگرداند.«
همان طور که واضح است، ارگان دولت با روکش اظهارات خطیب زاده که سیاست قطعی نظام را گفته، همان ترفند گام 
به گام آمریکا یی ها را تأیید و آن را طرح و سیاست ایران وانمود کرده است. چنین تحریف هایی که در حیطه مأموریت های 
مدعیان اصلاحات - اعتدال قرار دارد، بازی با افکار عمومی و قربانی کردن منافع ملی پای اغراض و اهداف نامشروع باندی 
است. سیاست قطعی نظام، لغو یکجای همه تحریم ها و سپس راستی آزمایی آن است، در حالی که نقشه شوم گام به گام 

آمریکایی ها، منجر به عدم لغو تحریم ها، امتیازخواهی و روند فرسایشی به ضرر ایران می شود.
گران شدن کالاها نتیجه تصمیمات غلط دولت برای تنظیم بازاراست 

روزنامه اعتماد روز گذشته در گزارش اقتصادی خود با عنوان » بي اعتنایي بازارها به سرکوب قیمتي؛ نتیجه تشکیل 
نهادها و ســازمان ها براي کاهش قیمت ها چه بوده است؟« نوشت: » مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، سازمان تعزیرات 
حکومتي و در آخر نیز قرارگاه ساماندهي مرغ از جمله نهادها و سازمان هایي هستند که براي تنظیم قیمت در سال هاي 
اخیر تشکیل شدند تا بتوانند وضعیت بازارهاي به هم ریخته را به تثبیت برسانند. هر چند کارکرد برخي مانند این آخري 
یعني »قرارگاه ساماندهي مرغ« محدود به یک کالا مي شود، اما وظایف سایر نهادها و سازمان ها محدودیتي ندارد و حتي 
بلندمدت تر است... آنچه از کارکرد این نهادها عجیب به نظر مي رسد، نداشتن توفیق خاصي براي تثبیت قیمت ها و در نهایت 
اقتصاد است. تجربه سال هاي اخیر بازار خوراکي نشان مي دهد سازمان هاي دست اندرکار تنظیم بازار حتي به هدف اصلي 
تشکیل نیز نزدیک نشدند و تقریبا در هر دوره اي، به هم ریختگي تنظیم بازار یک کالا به صدر اخبار اقتصادي اضافه مي شد 
و پس از یک دوره گراني و کمیابي، آن کالا گران تر شده و مجددا در قفسه  فروشگاه ها عرضه مي شوند. انحراف از اهدافي 
که این کارگروه ها براي آن تشکیل شده اند، گاهي آن قدر زیاد است که به نظر مي رسد پیش از هر تصمیم براي تشکیل 
نهاد ساماندهي کننده جدیدي باید به این سؤال پاسخ داد که به راستي لزوم ایجاد سازمان هاي اینچنیني در تاریخ مدیریت 

اقتصادي کشور آن هم در شرایطي که مي تواند مشکلات مقطعي را مدت دار کند، چیست؟«
گفتنی است طی هفته های اخیر و با توجه به بی سرو سامانی بازار مرغ ، به خواست رئیس جمهور و مصوبات ستاد تنظیم 
بازار، قرارگاه ساماندهی مرغ کشور برای ساماندهی بازار آن تشکیل شد. بردن مرغ به قرارگاه هم نتوانست آرامش را در بازار 
مرغ که یکی از مهم ترین بخش های سبد خرید و غذایی خانواده ها را تشکیل می دهد، برقرار کند. گوشت مرغ که در سال ۹۹ 
در ۹ نوبت با افزایش قیمت همراه بود، سال را با گرانی بزرگ دیگری به پایان رساند و موج افزایش قیمت ها به روز های ابتدایی 
۱۴۰۰ هم سرایت کرد. شلختگی در بازار مرغ اما فقط محدود به گرانی نبود، دو نرخی شدن قیمت مرغ و تشکیل صف های 
طولانی خرید مرغ دولتی در میادین، صدای همه را درآورد؛ مردم دولت را متهم اصلی ادامه یافتن این وضعیت می دانستند.
 اقدامی که برای افکار عمومی یادآور رویکرد دولت در گرانی افسار گریخته قیمت سکه، خودرو و قیر بود که دولت با 
کشف و اعلام »سلطان« های این بازار ها و بازداشت آنها می خواست گره گرانی را باز کند، تلاش های بی ثمری که در نهایت 

منجر به ارزان شدن هیچ کالایی با سلطان و بی سلطان نشد.

قالیباف: با یک برنامه پنج ساله
می توان اقتصاد كشور را به ثبات رساند

رئیس  مجلس شورای اسلامی گفت: می توان در یک برنامه پنج ساله در 
کشور به ثبات اقتصادی رسید به شرطی که روحیه جهادی داشته باشیم. 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در همایش سراسری کارکنان 
عقیدتی ـ سیاسی نیروی انتظامی با یادآوری اینکه »امروز حتماً مشکلاتی در حوزه 
مدیریتی و اجرایی داریم و امروز حتماً در صف مرغ هستیم« گفت: این مشکلات 
هیچ چیزی را از عظمت، ارزش ها و قدرت های انقلاب اسلامی کم نمی کند البته 
این موضوعات در جای خودش بســیار مهم است که باید حل وفصل شود اما این 

مشکلات نباید ما را از بزرگی ها و عظمتهای انقلاب دور کند.
رئیس  مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه انقلاب اسلامی یک پدیده زنده، 
پویا، اثرگذار و مبتنی بر فطرت انسان ها است، گفت: این زیبایی را در آغاز و پیروزی 
انقلاب اســلامی دیدیم و در گام دوم انقلاب با همان ســرزندگی، باید به دو رکن 

ایمان داشتن به سنتهای الهی و مردم باوری ایمان داشته باشیم.
وی افزود: معتقدیم در مدت چهل سال گذشته، هر کجا به این دو رکن باور 
داشتیم و آنها را حفظ کردیم، موفق بودیم و هر کجا در دو رکن یا حتی یکی از 

آنها تردید پیدا کرده و در اجرای آن سستی داشتیم، ناموفق بودیم.
با همه وجود پای انقلاب می ایستیم

این مقام مســئول تأکید کرد: باید در گام دوم انقلاب اســلامی مبتنی بر دو 
رکن کار را پیش ببریم و این فرصت را از دست ندهیم، به سرعت  می توان تحول 
را ایجاد کرد، برخی ها ناامید هســتند، برخی حرفهای دیگری می زنند، برخی از 
گذشــته خود پشیمانند، برخی از از ابتدا قبول نداشته و امروز نیز فرصت طلبی و 
سم پاشی می کنند اما ما با همه وجود انقلاب را دوست داریم و پای آن می ایستیم.

رئیس  قوه مقننه متذکر شد: امروز با تمام وجود افتخار می کنیم که به یکایک 
مردم عزیز با هر سلیقه و گرایش، خدمت گزاری کرده و باید بدانیم که می توانیم 

این تحول، پویایی و گام دوم را با نیروهای جوان، خلاق و متعهد برداریم.
ریشه مشکلات، داخلی است نه خارجی

قالیبــاف با بیان اینکه نیروی انتظامی نشــان داد که به این دو رکن )ایمان 
داشتن به سنتهای الهی و مردم باوری( باور دارد، یادآور شد: امروز عظمت انقلاب 
اسلامی را شاهدیم، امروز می بینیم که آمریکایی ها زانو می زنند البته سختی هم 
داریم، این ســختی های عرصه اقتصادی و فرهنگی، ریشه در مشکلات مربوط به 

خود ما دارد تا اینکه مربوط به دشمن باشد.
وی افزود: این پویایی و زنده بودن را می توان در تمام عرصه ها و کارآمدی دین 
در اداره جامعه قرار داد، می توان مشکلات اقتصادی، فرهنگی، آسیبهای اجتماعی 
را حل کرد؛ معتقدم اگر دست به دست هم دهیم، با روحیه جهادی و با مجاهدت 
تلاش کنیم، پیش برویم، همان باورهای انقلاب اسلامی، اندیشه های بلند حضرت 
امــام )ره( و مقام معظم رهبری را اجرا کنیــم و خدمت گزاری صادق برای مردم 
باشیم، وعده الهی مبنی بر پیروزی است و هیچ شک و تردیدی در آن وجود ندارد.
به گزارش تسنیم، رئیس  قوه مقننه با تأکید بر اینکه امروز با یک برنامه پنج 
ساله می توانیم به ثبت اقتصادی برسیم، گفت: شرط تحقق این امر این است که 
به مردم و به جوانان خلاق اعتماد داشته باشیم، برخی اوقات گمان می کنیم باورها 
و اندیشه های ما مشکل دارد، خیر، مدیریت ما مشکل دارد، اندیشه و باورهای ما 

مسئولان  اشکال دارد اگر بایستیم، این موفقیتها در یک قدمی ما است.
حجت الاسلام پژمانفر:

پرونده تخلفات آخوندی
 در كمیسیون اصل ۹۰ در حال بررسی است

رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی گفت: آقای آخوندی 
در حوزه مسکن هیچ اقدامی انجام نداد و به این کار افتخار می کرد. برخی 
مجوزها از سوی ایشان صادر شده که تخلف بوده است، اعضای خانواده 
ایشان از رانت آقای آخوندی برای دستیابی به برخی منافع سوءاستفاده 
کرده اند. علاوه بر این در وزارتخانه راه و شهرسازی از سوی ایشان اقداماتی 
صورت گرفته که موجب ضرر و زیان بیت المال شده است همه این موارد در 
قالب یک پرونده در حال بررسی است. در صورت لزوم افراد برای بررسی 

این پرونده احضار خواهند شد.
حجت الاسلام نصرالله پژمانفر، رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با  مهر درباره بررسی پرونده تخلفات ارزی، گفت: پرونده ویژه ای در این 
خصوص در کمیسیون اصل ۹۰ تهیه شده، برای ما مسلم است تخلفاتی در ماجرای 
التهابات بازار ارز شــکل گرفته اســت. تخلفات مسئولان مختلف در دستگاه های 
اجرایی در این موضوع در حال بررســی است. حتی تخلفات رئیس جمهور نیز در 
این خصوص در حال بررسی است. تلاش داریم با جمع بندی این پرونده متخلفان 
را به دســتگاه قضایی معرفی کنیم. تلاش داریم قبل از اتمام دولت این پرونده را 

به قوه قضائیه ارسال کنیم.
وی با اشاره به بررسی ویژه پرونده تخلفات در بازار بورس در کمیسیون اصل 
۹۰ اظهار داشت: مداخلات دولت، بازار بورس را با چالش جدی مواجه کرده است. 
متاسفانه مشکلات بازار بورس به عملکرد دولت و شخص رئیس جمهور برمی گردد.
رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس با بیان اینکه اکثریت کسانی که به دلیل جرایم 
غیرعمد زندانی شــده اند کسانی هستند که مشکلات چک دارند، گفت: متاسفانه 
قانون چک اجرا نشده بود، باید اقدامات اجرایی این قانون در سال ۹۷، ۹۸ و ۹۹ 
انجام می شد اما تا امروز هیچ اقدامی انجام نشده بود، در تعامل جدی و با استفاده 

از ابزارهای نظارتی اجرای قانون چک را پیگیری کردیم. 
حجت الاســلام پژمانفر ادامه داد: یکی از دغدغه های کمیسیون اصل ۹۰ در 
مجلس یازدهم راه اندازی ســامانه هایی است که از لحاظ قانونی، دولت مکلف به 
راه اندازی آنهاست، اما متاسفانه چندین سال است به بهانه های مختلف این سامانه ها 
راه اندازی نشده اند برخی از زیرساخت ها و سرورهای این سامانه ها خریداری شده اما 
تا امروز راه اندازی نشده است، مانند سامانه های مالیاتی و گمرک. اگر این سامانه ها 
در کشــور راه اندازی شوند به دلیل شفافیتی که ایجاد می شود جلوی بسیاری از 
تخلفات گرفته خواهد شد، یکی از سامانه های مهمی که باید تاسیس شود سامانه 
مسکن و کاداستر است. وی با اعلام خبر تشکیل پرونده خاص برای بررسی تخلفات 
آخوندی، گفت: بخش زیادی از این پرونده مربوط به تخلفات شخصی ایشان است. 
اســناد و مدارک این تخلفات در حال جمع آوری اســت، آقای آخوندی در حوزه 
مسکن هیچ اقدامی انجام نداد و به این کار افتخار می کرد. برخی مجوزها از سوی 
ایشان صادر شده که تخلف بوده است، اعضای خانواده ایشان از رانت آقای آخوندی 
برای دستیابی به برخی منافع سوءاستفاده کرده اند. علاوه بر این در وزارتخانه راه و 
شهرسازی از سوی ایشان اقداماتی صورت گرفته که موجب ضرر و زیان بیت المال 
شده است همه این موارد در قالب یک پرونده در حال بررسی است. در صورت لزوم 
افراد برای بررسی این پرونده احضار خواهند شد. رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس 
اظهار داشــت: پرونده وزارت بهداشت مبنی بر کوتاهی این وزارت خانه در زمینه 
طب سنتی در کمیسیون اصل ۹۰ در حال بررسی است. حجت الاسلام پژمانفر در 
بخــش دیگری از صحبت های خود درباره ادعای بی اختیاری رئیس جمهور گفت: 
جریان اصلاحات و اعتدال تلاش داشــتند مسیر گفتمان کشور را تغییر دهند و 
با تئوری سازش انقلاب اسلامی را دچار استحاله کنند. در منطقه و جهان شاهد 
چنین اتفاقاتی بوده ایم. در مصر چنین اتفاقی رخ داد و جریان سازش مسیر انقلاب 
مصر را تغییر داد. سازش کاران معتقدند که مسیر نجات و توسعه کشور سازش با 

آمریکاست و باید کدخدایی آمریکا را بپذیریم.
وی گفت: دولت اعتدال در امتداد تئوری پردازی های دولت اصلاحات حرکت کرد، 
نهایتاً وقتی جریان اصلاحات و اعتدال دیدند تیرشان به سنگ خورده و نتوانستند 
مشکلات کشور را حل کنند نقشه جدیدی طراحی کردند و اعلام کردند رئیس جمهور 

بی اختیار است و سکان تصمیم گیری در کشور در دست رئیس جمهور نیست.
حجت الاسلام والمسلمین مصباحی مقدم خبر داد

احتمالًا FATF در جلسه آتی مجمع بررسی شود
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام از احتمال بررسی FATF در جلسه 

آتی این مجمع خبر داد.
حجت الاســلام والمســلمین غلامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در گفت وگو با تسنیم از احتمال بررسی FATF در جلسه آتی این 
مجمع خبر داد و گفت: پیشــنهاداتی درخصوص FATF مطرح است که در آن 
جلسه مورد بررســی قرار خواهد گرفت. وی خاطرنشان کرد: اینکه برخی مطرح 
می کنند FATF در جلســه آینده تصویب خواهد شــد، گمانه زنی است؛ پس از 
بحث و گفت وگو در خصوص آن پیشنهادها، اعضا طی یک رای گیری نظر نهایی 

خود را اعلام خواهند کرد.

درمکتب امام

فریب قدیمی
امروز همه مصیبت و عزای آمریکا و شوروی ]و[ شرق و غرب در این 
است که نه تنها ملت ایران از تحت الحمایگی آنان خارج شده است، که 
دیگران را هم به خروج از سلطه جباران دعوت می کند. کنترل و حذف 
سلاح های مخرّب از جهان اگر با حقیقت و صداقت همراه بود خواسته 

همه ملت هاست، ولی این نیز یک فریب قدیمی است.
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با رأی مثبت نمایندگان مجلس صورت گرفت

ارسال ۲ گزارش از تخلف دولت
در مورد گرانی و نقض قانون به قوه قضائیه

کوتاه از انتخابات
انتخابات 1400 

در دستور کار نشست استانداران
عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور دیروز در حاشیه نشست 
امروز اســتانداران سراسر کشور که در سالن پیامبر اعظم )ص( در 
محل وزارت کشور برگزار شد با اشاره به دستورکار آخر این نشست 
یعنی موضوع انتخابات اشاره کرد و گفت: انتخابات خرداد ماه از نظر 
سیاسی مهم ترین حادثه سال ۱۴۰۰ است و در واقع به معنای انتقال 
قدرت در حوزه اجرایی است که طبق این انتقال، رئیس جمهوری 
جدید با اندیشه، فکر توان و ان شاا... با انرژی بالاتری خواهد آمد.

رحمانی فضلــی با اظهار اینکه وظیفه وزارت کشــور در این 
عرصه برگزاری انتخابات به صورت قانونی، ســالم و در بستری امن 
است؛ گفت: آمادگی های لازم از نظر اجرایی برای برگزاری انتخابات 
خرداد ماه با استقرار هیئت های اجرایی و ارسال تدارکات، پشتیبانی 

و خدمات به همه استان ها فراهم شده است.
وی افزود: با توجه به اینکه امسال چهار انتخابات یعنی انتخابات 
ریاســت جمهوری، شوراهای اسلامی شــهر و روستا و میاندوره ای 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری داریم کار به لحاظ اجرایی 
به خاطر وجود چهار قانون انتخابات سخت است، اما آمادگی لازم در 
مجموعه وزارت کشور برای برگزاری این تعداد انتخابات وجود دارد.

ضرورت فراهم کردن مشارکت حداکثری مردم
در انتخابات

رحمانــی فضلــی در ادامه صحبت های خود بــه دو بعد مهم 
انتخابات اشــاره کرد و گفت: یک بعد انتخابات، ســلامت، قانون و 
امنیت اســت و بعد دیگر مشارکت است که در این خصوص مقام 
معظم رهبری و رئیس جمهوری کشــور بــه صورت مداوم بر لزوم 
مشارکت حداکثری مردم تاکید دارند؛ ما وظیفه خود می دانیم که 
مقتضیات و شرایط این حضور پرشور مردمی را در وزارت کشور و 

دیگر نهادها فراهم کنیم.
جزئیات دومین جلسه اصلی ستاد انتخابات کشور 

در سال 1400
در دومین جلســه اصلی ستاد انتخابات کشور در سال ۱۴۰۰ 
هم سید اسماعیل موسوی، سخنگوی ستاد انتخابات کشور گفت: 
سه شنبه هفدهم فروردین ماه، دومین جلسه اصلی ستاد انتخابات 
کشور با حضور اعضاء و مسئولان کمیته های تخصصی ستاد انتخابات 
در محل وزارت کشور برگزار شد. در این جلسه اصلی ستاد انتخابات 
کشور در سال ۱۴۰۰، کمیته های تخصصی ستاد، گزارش آخرین 
آمادگی ها برای برگزاری انتخابات را مطرح و زمینه های موجود برای 
تصمیم گیری های جدید ســتاد در این ارتباط مورد تبادل نظر و 

اتخاذ تصمیم قرار گرفت.
وی ادامه داد: در این جلســه همچنین اعضا با بررسی آخرین 
تحولات مرتبط با روند مدیریت بیماری کرونا در کشور، تمهیدات 
پیش بینی شــده برای برگزاری انتخابات در شرایط شیوع کرونا را 
مرور و روند تصویب پروتکل برگزاری انتخابات در شــرایط کرونا را 
مورد بررســی قرار دادند. همچنین گزارش روند ثبت نام انتخابات 
شوراهای روســتا تا پایان روز اول ثبت نام مشتمل بر ۹۵۰۰ نفر و 
همچنیــن میاندوره ای مجلس خبرگان رهبری تا پایان روز چهارم 

ثبت نام شامل ۲۹ نفر، مطرح و مورد ارزیابی قرار گرفت.
وی درخصوص ثبت نام میان دوره ای مجلس شــورای اسلامی 
و خبرگان رهبــری هم گفت: روند ثبت نام انتخابات میان دوره ای 
مجلس به اتمام رسیده است و مجموعه ۸۷۷ نفر ثبت نامشان نهایی 
شد. اما ثبت نام خبرگان رهبری از روز ۱۳ فروردین آغاز شده و تا 

نوزدهم همین ماه ادامه دارد.
سپاه هرگز در موضوع انتخابات 

مصداقی ورود نمی کند
حجت الاســلام حاجی صادقی، نماینده ولی فقیه در سپاه در 
همایش بصیرتی فرماندهان و مدیران بسیج شهرستان های استان 
مازندران گفت: ســپاه همواره بصیرت افزایی، روشنگری، دعوت به 
حضور حداکثری در انتخابــات و کمک به تأمین امنیت برگزاری 

انتخابات را به عنوان یک راهبرد دنبال می کند و هرگز در موضوع 
انتخابات به صورت مصداقی ورود پیدا نکرده و نخواهد کرد.

وی با تاکید بر اینکه مشارکت حداکثری سیاست نظام و رهبر 
معظم انقلاب اســت، گفت: ولایت مــداری، برخورداری از روحیه 
جهادی، انقلابی و فسادســتیزی و بهره گیری مؤثر از ظرفیت های 

داخلی از شاخصه های مهم برای ریاست قوه مجریه است.
سردار کوثری: هیچ اختلافی در سپاه وجود ندارد

همچنیــن، ســردار کوثــری مشــاور فرمانده کل ســپاه در 
گفت وگویی در رابطه با حواشی اخیر پیرو ورود نظامی ها به انتخابات 
ریاست جمهوری و اظهارات سردار جوانی و وجود اختلاف عنوان کرد: 
هیچ اختلافی نیست. در مصاحبه آقای جوانی موضوع به روشنی و 
شفافی بیان شده است و گفته شده همه باید در چهارچوب ضوابط 

قانونی کار را دنبال کنند.
وی افزود: کسانی که می خواهند وانمود کنند در سپاه اختلاف 

وجود دارد باید گفت اصلًا چنین چیزی نیست.
سردار کوثری گفت: در مورد کاندیدای نظامی باید به چهارچوب 
قانونی این مسئله نگاه کرد هر کسی که به ضوابط قانونی عمل کند 

می تواند، وارد انتخابات شود حال می خواهد نظامی باشد یا نه.
مشاور فرمانده کل سپاه گفت: امام می گفتند چهارچوب قانون 
باید رعایت شــود، مقام معظم رهبری هــم می گویند چهارچوب 
قانون. شــورای نگهبان هم چهارچوب قانون را می نگرد و هر کسی 
که می خواهــد برخلاف این چهارچوب قانونــی عمل کند باید با 

جدیت با او برخورد کرد.
دعوت مجمع نمایندگان طلاب از آیت الله رئیسی

 برای حضور در انتخابات 1400
هیئت رئیســه مجمع نمایندگان طــلاب در نامه ای خطاب به 
آیت الله رئیسی از وی برای ورود به انتخابات ریاست جمهوری سال 

۱۴۰۰ دعوت کرد.
در این بیانیه آمده است: ما مجمع نمایندگان طلاب و فضلای 
حوزه علمیه قم به دفاع از حقوق مشروع مردم باوفای ایران اسلامی 
از شما شاگرد مکتب خمینی کبیر و یاور رهبری و فدایی جان بر 
کف ملت و کشــور اسلامی تقاضامندیم دعوت مجمع را که اعتقاد 
راسخ به اصلح بودن شما دارد را برای حفظ عزت و سربلندی ایران 
بِعُونَ أحَْسَنَهُ را پذیرفته و  اسلامی از باب الذَِّینَ یسَْتَمِعُونَ القَْوْلَ فَیَتَّ
با اعلام آمادگی و حضور در صحنه انتخابات به ایجاد دولت آرمانی 

حزب اللهی کمک فرمایید.
هیئت رئیسه مجمع نمایندگان طلاب آورده است: اطلاع واثق 
داریم ســایر خیرخواهان نظام اسلامی که بعد از حضرتعالی مطرح 
هستند آمادگی دارند برای وحدت و انسجام به نفع مردم در کنار شما 
قرار گرفته و موجبات مشارکت حداکثری در انتخابات را فراهم آورند.
اصلاح طلبان در قبال عملکرد دولت مسئول اند
طرح انتخاباتی »احیای برجام« رأی نمی آورد

کمال الدین سجادی، فعال سیاسی و سخنگوی جبهه پیروان 
خــط امام و رهبری در گفت وگویی اظهار داشــت: اصلاح طلبان 
در ســال ۹۲ با آقای روحانی شراکت کردند و دولت روحانی هم 
در تمام ابعاد از آنها اســتفاده کرد؛ به نحوی که درصد بالایی از 
دولــت متشــکل از نیروهای اصلاح طلــب و کارگزارانی ها بود. با 
چنین شــرایطی آنها تحت هیچ شرایطی نمی توانند حساب خود 
را از دولت جدا کنند. اصلاح طلبان در حالی که ســهم خواه دولت 
بوده انــد، حالا می خواهند بگویند دولــت روحانی ارتباطی به ما 
نداشته است؟ به هیچ وجه پذیرفتنی نیست. آنها نعل وارونه می زنند 

تا مردم را فریب دهند.
ســجادی در پایان در پاسخ به این پرسش که آیا اصلاح طلبان 
می تواننــد با معرفی نامزدی که با برجام موافق اســت، رأی مردم 
را کســب کنند، گفت: هیچ امیدی به احیای برجام وجود ندارد و 

اصلاح طلبــان هم هرچه قدر آن را بزک و آرایش کنند، نمی توانند 
مــردم را قانع کنند و نامزدی که با ایــن گفتمان هم بیاید حتماً 

موفق نخواهند شد.
اعلام آمادگی غرضی 

برای حضور در انتخابات
تسنیم هم در خبری نوشت: محمد غرضی از تصمیم خود برای 

ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوری خبر داد.
غرضی در گفت وگویی درخصوص حضورش در انتخابات و نحوه 
اداره کشــور گفت: »ما همیشه آماده ایم که بیاییم و بعد از مراجعه 
به نمونه های مختلف، راه حل اداره کشور را ارائه کردیم. اداره کشور 
مثل آب خوردن است، چون دارای مختصات قدرت است و بهترین 

طبقه متوسط را در دنیا دارد.«
غرضی: ۸0 سال است سرباز انقلابم

وی همچنین به ایرنا گفت: ۸۰ ســال است که سرباز انقلاب 
هســتم. جزو مردم و سرباز آنها هستم/ برای خودم مسمی )لقب( 

ندارم چون کسانی که مسمی دارند طلبکار می شوند.
محمد عباسی، نامزدی خود را 
برای انتخابات 1400 اعلام کرد

وزیر ســابق تعاون دیروز سه شــنبه در نشست خبری خود 
مشارکت در انتخابات را عزت بزرگ توصیف کرد و گفت: کسانی که 
در این عرصه می خواهند ورود کنند باید راهکارهای رفع مشکلات 
را بدانند. در این دوره احســاس می کنم باید در انتخابات این دوره 

حضور داشته باشم.
عباسی: مسکن مهر ابداع من بود

عباسی با اشــاره به فعالیت های سیاسی خود همچنین گفت: 
همه توفیقات وزارت تعاون در دوره حضورم در این وزارتخانه صورت 
گرفت؛ در آن شــرایط ۴۹ میلیون نفر از مردم را عضو تعاونی های 
ســهام عدالت کردیم. تعاونی های مســکن مهر ابداع وزارت تعاون 
زمــان من بود و در قالب آن؛ بیش از ۱ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر را 

صاحبِ خانه کردیم.
وی وضــع موجود جامعه را نگران کننده توصیف کرد و انگیزه 
خــود از نامزدی در انتخابات ریاســت جمهوری را نوســازی نظام 

اجرایی دانست.
حجت الاسلام سید عباس نبوی 

برای حضور در انتخابات 1400 اعلام حضور کرد
حجت الاســلام ســید عباس نبــوی مدیر مؤسســه تمدن و 
توســعه اســلامی برای کاندیداتوری ســیزدهمین دوره انتخابات 

ریاست جمهوری، اعلام حضور کرد.
نبوی گفت: من بیش از ۵۰ برنامه کارآمد را آماده کردم برای 
دولــت بعدی. از مجموع این ۵۰ برنامه ۱۵ برنامه به اقتصاد کلان 
و خرد باز می گردد. پنج برنامه کلان در قســمت سیاسی دیده ایم 
که یکی از آنها جمع کردن خرده احزاب است. برنامه تحول تولید 
فرهنگ هم از دیگر تلاش های ما است. در چند سال اخیر هنرمندان 
ما خیلی اذیت شــدند. در بخش مربوط به حوزه مدنی بحث های 
مهمی داریم. خانم ها مطالبات زیادی دارند باید به آن رسیدگی شود.
وی در ادامه به تشریح دیگر برنامه ها و خط و مشی های سیاسی، 
امنیتی، فرهنگی و اقتصادی خود پرداخت و اعلام کرد که دکترینی 

تحت عنوان عدالت و اقتدار نوشته شده است.
سازوکار رسیدن به کاندیدای اجماعی اصلاح طلبان

 هفته آینده مشخص می شود
آذر منصوری، سخنگوی جبهه اصلاحات هم بیان کرد: بررسی 
پیشــنهاد کمیته راهبردها و برنامه ریزی این جبهه درباره سازوکار 
رســیدن به کاندیدای اجماعی اصلاح طلبان به جلسه هفته آینده 

مجمع عمومی موکول شد.
وی گفت: در دومین جلسه این جبهه قرار شد طبق آیین نامه 
مصــوب و با هــدف جلوگیری از تعارض منافــع، افراد حقیقی و 
حقوقی که برای انتخابــات ثبت نام کرده اند از عضویت در جبهه 

انصراف دهند.

سرویس سیاسی-
نمایندگان مجلس شورای اسلامی دیروز 
با رأی مثبت خود، دو گزارش از تخلفات دولت 
را در زمینــه گرانی و هم چنین نقض قانون 
و وظایف بخش کشاورزی  اختیارات  تمرکز 

به قوه قضائیه ارسال کردند.
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی با رأی 
مثبــت خود، دو گزارش از تخلفــات دولت را در 
زمینــه گرانــی و همچنین نقض قانــون تمرکز 
اختیارات و وظایف بخش کشاورزی به قوه قضائیه 
ارســال کردند؛ تخلف عمده ای که هر دو گزارش 
به آن اشاره کرده بود عدم بازگشت وظایف بخش 
بازرگانی کشاورزی به وزارت جهاد کشاورزی بود 

که به گرانی های اخیر هم دامن می زد.
گزارش کمیســیون اقتصادی مجلس درباره 
عــدم اجرای قانون تنظیم بازار توســط دولت در 
نشســت علنی دیروز )سه شــنبه ۱۷ فروردین( 

پارلمان بررسی شد.
نمایندگان مجلس پس از شــنیدن گزارش 
کمیسیون اقتصادی درباره گرانی و نابسامانی های 
اخیر بازار، با ارســال این گــزارش به قوه قضائیه 
موافقت کردند؛ ایــن مصوبه ۲۰۲ رأی موافق، ۸ 
رأی مخالــف و بدون رأی ممتنع از مجموع ۲۳۸ 

نماینده حاضر را به همراه داشت.
گزارش کمیسیون کشاورزی درباره نقض قانون

به قوه قضائیه ارسال شد
علاوه بر این، گزارش کمیســیون کشاورزی 
مجلــس در مورد نقض در اجــرای قانون تمرکز 
اختیارات و وظایف بخش کشاورزی دیروز در صحن 
علنی مجلس قرائت شد و نمایندگان بعد از شنیدن 
این گزارش با ۱۷۹ رأی موافق، ۱۵ رأی مخالف و 
۸ رأی ممتنع از مجموع ۲۳۷ نفر با ارسال آن به 

قوه قضائیه موافقت کردند.
 بررسی پرونده گرانی مرغ در مجلس؛

قصور دولت در ایجاد رانت و تنظیم بازار
گفتنی است، نخســتین دستور کار نشست 
علنی دیروز )ســه شــنبه ۱۷ فروردین( مجلس 
شورای اسلامی قرائت گزارش کمیسیون کشاورزی 
درباره توزیع نهاده های دامی بود. در این گزارش که 
از ســوی سید جواد ساداتی نژاد رئیس کمیسیون 
کشاورزی مجلس قرائت شد به روندی اشاره شد که 
کشور ایران از تولید سالانه دو و نیم میلیون تن مرغ 
و صادرات آن حالا به وارد کننده ۵۰ هزار تن مرغ 

برای جبران کمبود در سال ۱۴۰۰ رسیده است.
گرانی مرغ، ۵ مقصر اصلی دارد

گزارش کمیســیون کشاورزی مجلس نشان 
مــی داد که موضوع مــرغ ۵ مقصر اصلی دارد که 
تصمیمــات غیر کارشناســی رئیس جمهور، عدم 
نظارت وزارت کشور، تصمیمات غیر فنی و نقص 
فنی وزارت صنعت تصمیمات غیر صحیح وزارت 
جهاد کشاورزی و عدم تأمین ارز مورد نیاز توسط 
بانــک مرکزی مجموعاً این آشــفته بازار را ایجاد 

کرده است.
رئیس کمیسیون کشاورزی در جریان قرائت 
ایــن گزارش به مواردی همچون رانت زا بودن ارز 
۴۲۰۰ تومانی برای نهاده ها  اشــاره کرد و گفت: 
یک تریلر نهاده ۵ میلیارد تومان ســود دارد و این 
ام الفساد این اتفاقات است و علیرغم نظر کمیسیون 

کشاورزی و متخصصین و کارشناسان درخصوص 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی در نهاده های دامی در سال 
۱۴۰۰ نهایتاً مجدداً ارز ۴۲۰۰ تومانی برای نهاده ها 

را در سال ۱۴۰۰ داریم.
تعیین سقف قیمتی در واردات نهاده های دامی 
ســقف قیمت نیز در این گزارش رانت زا توصیف 
شده و تاکید شد: لغو قانون مصوب مجلس یعنی 
قانون انتزاع و برگشــت اختیارات وزارت جهاد از 

مشکلات اصلی در این زمینه بوده است.
به گفته ســاداتی نژاد رئیس جمهور حتی در 
مقابل توافق وزرای صمت و جهاد وارد شدند و آن 
را ابطال کردند لذا ساماندهی و کنترل بر بازار به 

دلیل واگذاری به وزارت صمت وجود ندارد.
گلایه وزیر از احتکار مرغ

سیدکاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی که 
دیروز در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی 
حضور داشت، بعد از قرائت گزارش کمیسیون 
کشــاورزی در اظهاراتی گفت: در محصولات 
پروتئینی چه گوشــت قرمز که به تولید ۸۸۱ 
هزار تن رســیدیم و چه شــیر که بالغ بر ۱۱ 
میلیون تن تولید داریم و چه گوشــت مرغ که 
دو میلیــون و ۵۰۰ هزار تن تولید داریم امروز 
با مشکل تولید مواجه نیستیم، از ابتدای سال 
گذشــته تا بهمن ما بــا بالاترین میزان جوجه 
ریزی مواجه بودیم و جوجه ریزی توسط چند 
سیستم تحت کنترل اســت میزان انحراف از 

جوجه ریزی ۱.۲ می باشد.
وی گفــت: ما امروز با احتکار و منجمدکردن 
رو به رو هستیم در شهر تهران که نیاز ۱۲۰۰ تن 
می باشد به ترتیب در ۳ شیفت هزار تن بسته بندی 
اتفاق افتاده اســت در نهایت دولت تصمیم گرفت 
کارگروهی را تشکیل دهد و مسئولیت آن با وزیر 
جهاد است، سه روز کاری از تشکیل این کارگروه 
می گذرد اما اقدامات خوبی در حال انجام است ما 
در تلاش هستیم تا فضای مناسبی را در بازار ایجاد 
کنیم تنها در استان کهگیلویه و چند استان دیگر 
در تأمین مرغ مشکل وجود دارد که برای آنها نیز 

استان معین تعیین شده است.
در جریان رســیدگی به این گــزارش چند 
نماینــده مجلس بــه بیان مشــکلات این حوزه 
از جمله حجت الاســلام محمدتقی  پرداختنــد 
نقدعلی نماینده مردم خمینی شهر گفت: ۳۴6۰ 
واحد مرغداری با وجود دریافت نهاده با ارز ۴۲۰۰ 
تومانی از تحویل مرغ کشتارشده به بازار خودداری 

کرده و یا احتکار کردند.
ســهراب گیلانی نماینده مردم شوشتر هم با 
بیــان اینکه ۸۰ درصد نهاده هــای دامی از خارج 
تأمین می شــود در صورتی کــه امکان تولید این 
محصولات در کشورمان وجود دارد گفت: به نظر 
می رسد سیاست مدونی در این موضوع در وزارت 

جهاد کشاورزی وجود ندارد.
رئیس جمهور باید پاسخگوی

 ایجاد رانت در توزیع نهاده ها باشد
در این رابطه حجت الاسلام علیرضا سلیمی، 
عضو هیئت رئیسه مجلس شــورای اسلامی طی 
تذکری با اشاره به اعمال ماده ۲۳۴ آیین نامه داخلی 
در مورد عملکرد دولت و وزارتخانه های مرتبط به 
قیمت مرغ و محصولات کشــاورزی و ارسال این 

پرونده به قوه قضائیه، اظهار داشت: رئیس جمهور 
و وزیر جهاد کشاورزی باید پاسخگوی عملکرد خود 

به دستگاه قضایی باشند.
سلیمی با بیان اینکه »ایستادن مردم در صف 
براساس کدامیک از اصول قانون اساسی است؟« 
تاکید کرد: رئیس جمهور باید پاسخگوی ایجاد رانت 

در توزیع نهاده ها باشد.
با ترک فعل مدیران توزیع مرغ برخورد شود

همچنین، مهرداد ویس کرمی نماینده مردم 
خرم آباد در مجلــس با بیان اینکه عملکرد دولت 
موجب از دســت رفتن اعتماد مردم شــده است، 
خواستار برخورد با ترک فعل مدیران توزیع نهاده، 

تولید و توزیع مرغ شد.
دولتمردان پاسخ دهند

 برای گرفتاری های مردم چه کردند
الیاس نادران، نماینده مردم تهران در مجلس 
شورای اســلامی در نشست علنی دیروز پارلمان، 
طی تذکری اظهار داشت: در حال حاضر لازم است 
به دولت این تذکر داده شود که هنوز ماه مبارک 
رمضان نیامده اســت، پس از الان فکری کنید تا 
فردا بحران مرغ و تخم مرغ مردم را گرفتار نکند.

نماینــده مردم تهــران در مجلــس گفت: 
دولتمردان پاســخ دهند برای گرفتاری های مردم 
چه کردنــد؟ واقعاً ببینید مملکت را به چه روزی 

انداختید.
صف های طولانی در شأن ملت ایران نیست

غلامرضا منتظــری نماینده مردم گرگان در 
مجلس شورای اســلامی در نشست علنی دیروز 
پارلمان طی تذکر شــفاهی اظهار داشت: این چه 
سیاستی از سوی رئیس جمهور است که سال جدید 
را نقطه پایانی افزایش قیمت ها اعلام می کند و از 

سوی دیگر قیمت خودرو را افزایش می دهد.
وی افــزود: صف های طولانی در شــان ملت 
ایران نبوده و زمینه نارضایتی و کاهش سرمایه های 

اجتماعی را فراهم می کند.
قالیباف: نابسامانی ها، ساختاری

 و مدیریتی است
محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اسلامی هم پس از اســتماع گزارش وزیر جهاد 
کشاورزی و کمیسیون کشاورزی درباره کیفیت 
تأمین و توزیع نهاده های دامی اظهار داشت: در 
حال حاضر مهلت مصوبه شــورایعالی هماهنگی 
اقتصادی در ســال ۹۸ درباره بنــد یک ماده ۱ 
قانون تمرکز وظایف بین وزارتخانه های کشاورزی 
و صمت تمام شده و از آنجا که تمدید مجدد آن 
در جلسه شــورای هماهنگی اقتصادی تصویب 
نشــد، مقرر شد در نخســتین جلسه امسال این 
موضوع تعیین تکلیف شــده و وظایف به مسیر 

قانونی خود بازگردند.
وی افزود: یکی از اشکالات اساسی و جدی که 
موجب نابسامانی های موجود در حوزه مرغ و تخم 
مرغ شده، اشکالات ســاختاری و مدیریتی است؛ 
زنجیره تولید، توزیع و نظارت این نابســامانی را 

ایجاد کرده است.
رئیس مجلس تصریح کرد: خواســت مجلس، 
بازگشت وظایف وزارت جهاد کشاورزی به مسیر 
قانونی است؛ وزرای صمت و جهاد کشاورزی با این 
موضوع موافق هستند، بنابراین با این تصمیم قطعاً 

نابسامانی موجود پایان می یابد.
FATF تأیید مشروط« لوایح«

 باعث سوءاستفاده دولت می شود
حجت الاســلام نصرالله پژمانفر نماینده مردم 
مشهد و رئیس کمیســیون اصل ۹۰ مجلس، در 
جلســه علنی دیروز مجلس و در تذکر شــفاهی، 
با اشــاره به بررسی دو لایحه الحاق دولت ایران به 
کنوانسیون جهانی مبارزه با تأمین مالی تروریسم 
)CFT( و الحاق دولت ایران به کنوانسیون مقابله 
با جرائم سازمان یافته فراملی )پالرمو( در نشست 
چهارشنبه )امروز( مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
اظهار داشــت: اعضای محترم مجمع نســبت به 
خطرات این دو لایحه و نیز ارتباط آن با انتخابات 
۱۴۰۰ توجه داشته باشند و از مسئولیت آن شانه 

خالی نکنند.
وی با  اشاره به مطرح شدن برخی خبرها مبنی 
بر تصویب مشروط این لوایح در مجمع، تصریح کرد: 
تأیید مشروط این لوایح، قطعاً زمینه سوءاستفاده 

دولت را )در ایام انتخابات( فراهم می کند.
رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس تاکید کرد: 
مجمع تشــخیص مصلحت نظــام در این مقطع 
حســاس، به وظیفه انقلابــی و قانونی خود عمل 
کند و همه مراقب باشیم که کشور را با این مسائل 

دچار بحران نکنیم.
کلیات طرح »جهش تولید دانش بنیان« 

به تصویب مجلس رسید
در جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی، 
بررســی طرح »جهش تولید دانش بنیان« که در 
جلسه قبلی مجلس اولویت بررسی آن به تصویب 
نمایندگان رسیده بود، در دستورکار قرار گرفت و 

کلیات آن به تصویب رسید.
ثبت تمام معاملات مسکن 

و دریافت کد رهگیری الزامی شد
با تصویب نمایندگان مجلس شورای اسلامی، 
درج کلیه معاملات خریــد، فروش، پیش خرید، 
پیش فروش، رهن و اجاره مسکن در سامانه ثبت 
معاملات املاک و مســتغلات کشــور و اخذ کد 

رهگیری الزامی شد.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه 
علنی امروز و در ادامه بررسی طرح »جهش تولید 
مســکن«، مواد دیگری از این طرح را بررســی و 

تصویب کردند.
به گزارش فارس، نمایندگان با تصویب ماده 
۱۹ طرح جهش تولید مســکن، مقرر کردند »در 
راســتای رصد و نظارت بر بازار مسکن، درج کلیه 
معاملات خرید، فروش، پیش خرید، پیش فروش، 
رهن و اجاره مسکن در سامانه ثبت معاملات املاک 
و مستغلات کشور و اخذ کد رهگیری الزامی است.«

قدردانی 233 نماینده مجلس
 از برنامه های نوروزی رسانه ملی

تقدیر نمایندگان از دست اندرکاران سریال گاندو
خبر دیگر آنکه، وکلای ملت در جلسه علنی 
دیروز مجلس با صدور بیانیه ای که به امضای ۲۳۳ 
نماینده رسید، حمایت و قدردانی خود را از رسانه 

ملی بابت برنامه های نوروزی اعلام کردند.
نمایندگان مجلس همچنین با امضای بیانیه 
دیگری از تهیه کننده، کارگردان، بازیگران و تمام 
دست اندرکاران سریال گاندو تقدیر و تشکر کردند.

بقیه از صفحه ۲
مذاکرات فرابرجامی؛هرگز

علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی عصر سه شنبه 
در توئیتی در پی برگزاری نشست کمیسیون مشترک برجام در 
وین نوشت: فارغ از اینکه اروپا، اراده یا توان مجاب سازی آمریکا 
برای لغو یک باره همه تحریم ها و بازگشت واشنگتن به تعهدات 
خود را داشته باشد یا نه، امکان ورود ایران به مذاکرات فرابرجامی 

تحت هیچ شرایطی وجود نخواهد داشت.
یک منبع مطلع نزدیک به تیم ایرانی حاضر در نشست وین 
بامداد سه شنبه به شبکه پرس تی وی گفت که ایالات متحده هیچ 
انتخابی به جز برداشتن تمام تحریم های ضدایرانی، آنهم به شکلی 

که قابل راستی آزمایی باشد، ندارد.
این منبع ایرانی- که نامش فاش نشد-  تأکید کرد که پاسخ 
واشنگتن به پایبندی یکجانبه ایران به الزاماتش ذیل برجام، نباید 
چیزی جز اقدام یکجانبه آنها برای برداشــتن تمام تحریم های 

ضدایرانی باشد.
پرس تی وی به نقل از وی گزارش داد: تهران هیچ نتیجه ای 
از نشست وین به جز برداشته شدن تمام تحریم ها را نمی پذیرد. 
دستور کار تیم ایرانی در گفت وگوهای وین مشخص است. ایران 
فقط زمانی که تمام تحریم های آمریکا برداشته و راستی آزمایی نیز 
شدند، اقدامات برای بازگشت به تعهدات برجامی را آغاز می کند.
تعجب آور نیست ایران درباره قصد آمریکا تردید کند

روزنامه آمریکایی لس آنجلس تایمز در مقدمه سرمقاله خود 
به قلم هیئت تحریریه این نشریه نوشت: جو بایدن، رئیس جمهور 
آمریکا باید روشن کند که در صورت موافقت ایران به بازگشت 
کامل به تعهدات خود طبق این توافق، مایل اســت به سرعت 
برای برداشتن تحریم های بازاعمال شده از سوی  ترامپ اقدام کند.
لس آنجلس تایمز سپس با  اشاره به خروج  ترامپ از برجام 
علی رغم گزارش های آژانس بین المللی انرژی اتمی مبنی بر اینکه 
ایران به تعهداتش پایبند بوده، افزود که »بایدن در دوران کارزار 
انتخاباتی اش گفته بود که آمریکا در صورت بازگشــت ایران به 
پایبندی به تعهداتش، به برجام بازخواهد گشــت، اما اظهارات 
وی این برداشت را در برخی اذهان ایجاد کرد که ایران باید ابتدا 
اقدام کند«. در ادامه این مقاله آمده است: زمینه تاریخی در اینجا 
اهمیت دارد. دولت  ترامپ سیاست فشار حداکثری علیه ایران را 
ادامه داد؛ کارزار تحریم های اقتصادی که به نظر می رسید تلاشی 
برای تغییر رژیم در ایران اســت. این سیاســت گرچه خسارت 
زیادی به مردم ایران وارد کرد، اما با شکستی ناخوشایند مواجه 
شد. با توجه به چنین سابقه ای، تعجب آور نیست که ایران درباره 

قصد آمریکا تردید دارد.
پکن:آمریکا باید بدون قید و شرط به برجام بازگردد

ژائو لیجیان، سخنگوی وزارت امور خارجه چین روز سه شنبه 
در یک کنفرانس خبری در پاســخ به سؤال خبرنگار »شینهوا« 
ابراز امیدواری کرد که در نشســت کمیسیون مشترک برجام، 
مسئله لغو تحریم های آمریکا علیه جمهوری اسلامی ایران مورد 

بررسی قرار گیرد.

لیجیان در ادامه ضمن انتقاد از تحریم های یکجانبه واشنگتن 
علیه جمهوری اســلامی همچنان ادامه داد: پکن همچنین از 
تعاملات اعضای برجام با ایالات متحده به شــیوه ای مناســب 
حمایت می کند و امیدواریم که تمامی طرفین درخصوص طرح 

بازگشت ایالات متحده و ایران به تعهداتشان به اجماع برسند.
این دیپلمات چینی سپس تصریح کرد: آنچه که می خواهم بر 
آن تأکید کنم این است که خروج یکجانبه آمریکا از برجام توافقات 
تمامی اعضای این توافق هســته ای را تضعیف کرد و این دلیل 
اصلی و ریشه ای بحران فعلی در زمینه برنامه هسته ای ایران است.
وی با تأکید بر لزوم بازگشــت بدون قید و شرط آمریکا به 
برجام توضیح داد: ایالات متحده باید بدون قید و شرط به برجام 
بازگردد و تمامی تحریم های غیرقانونی علیه ایران را لغو کند و 

اعمال قدرت بر طرف های دیگر را کنار بگذارد.
مجید تخت روانچی، سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان 
ملــل در نیویورک در توئیتی با بیان اینکه آمریکا تاکنون وعده 
کارزار انتخاباتی بایدن برای بازگشــت به برجام را عملی نکرده، 
نوشــت: اگر آمریکا تمامی تحریم ها را بردارد، پس از آن ایران 

تمامی تدابیر جبرانی را متوقف می کند.
ادعای بدهکارهای برجام

شــبکه الجزیره به نقــل از اتحادیه اروپا گــزارش داد: ما 
می خواهیم توافق هسته ای را به مسیر اصلی برگردانیم و طرف های 

آن را به پایبندی به الزاماتش مجاب کنیم.
اتحادیه اروپا به جای این موضع گیری های مضحک باید به 
تعهدات برجامی خود عمل کرده و بدهی خود را به ایران تسویه 
کند. اعضای اروپایی برجام ۱۱ تعهد برجامی دارند که تاکنون به 

هیچ عنوان به این تعهدات عمل نکرده اند. 
وبگاه لبنانی النشره با مقایسه اوضاع ایران در زمان امضای 
توافق هســته ای در زمان رئیس جمهور اسبق آمریکا و بررسی 
چالش های کنونی واشنگتن، نوشت که اکنون این اروپا و آمریکا 

هستند که به توافق با ایران نیاز دارند نه تهران.
انریکه مورا، هماهنگ کننده اتحادیه اروپا و رئیس کمیسیون 
مشترک در توییتی نشست کمیسیون مشترک برجام در وین را 

سازنده خواند و توضیحاتی را ارائه داد.
مورا در این خصوص نوشــت: نشست کمیسیون مشترک 
ســازنده بود. اتحاد و همت برای یک روند دیپلماتیک مشترک 
با دو گروه کارشناســی درباره اجرای )تعهدات( هسته ای و لغو 
تحریم ها وجود دارد. وی افــزود: به عنوان هماهنگ کننده من 
تماس های جداگانه در وین را با همه طرف های مربوطه از جمله 
آمریکا تشــدید خواهم کرد. همچنین یک مقام اروپایی از قصد 
طرف های برجام برای تشکیل کارگروه هایی با هدف تهیه فهرست  

تحریم های قابل رفع علیه ایران خبر داد.
جمعه؛ دور دوم مذاکرات 
کمیسیون مشترک برجام

خبرگــزاری کیــودوی ژاپــن خبر داد کــه دور دوم 
گفت وگو ها میان اعضای کمیســیون مشترک برجام روز 

جمعه )۹ آوریل، ۲۰ فروردین( در وین برگزار می شود.

گزارش خبری تحلیلی کیهان

اعتراض آمریکا به اصرار ایران بر لغو تحریم ها


